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Høringsuttalelse vannkraftprosjekter Storfjord kommune 2016 
Norges Miljøvernforbund kan ikke akseptere mere kraftutbygging i Storfjord kommune. 
Et stort antall vassdrag er allerede utbygd eller har fått konsesjon for utbygging i kommunen. 
Det finnes i dag ikke behov for mere energiproduksjon i Storfjord. Det finnes i dag ikke et 
energiregnskap/budsjett over produksjon og forbruk av energi i Troms som legitimerer en 
videre energiutbygging i kommunen. Eksport av energi til utlandet er ikke lenger holdbar 
argumentasjon for nye kraftprosjekter. En videre utbygging vil ødelegge de gjenværende 
uberørte og spektakulære frilufts- og naturområdene som finnes og det kan ikke aksepteres. 
Norges Miljøvernforbund krever at NVE avslår alle søknadene om kraftutbygging i Storfjord 
kommune. 
 
Norges Miljøvernforbund (NMF) viser til korrespondanse med George Nicholas Nelson der vi fikk 
utsettelse til 4. april til å sende inn en høringsuttalelse til omsøkte vannkraftprosjekter. 
Søknadene gjelder overføringer av mer vann til Skibotn og Lavka kraftverk samt en rekke 
småkraftverk. Høringsuttalelsen leveres i dag 19. april og er også skrevet som generell 
henvendelse til NVE på all fremtidig kraftutbygging i Troms. NMF ber om at høringsuttalelsen 
blir tatt med i den videre saksbehandlingen.  
 
Energibehovet 
NMF mener det er på tide å begynne å stille spørsmålstegn for behovet for denne tilfeldige og 
ødeleggende kraftutbyggingen.  
NMF har gjort et forsøk på å beregne energiproduksjonen i Troms. Dette omfatter både utbygde og 
ikke utbygde konsesjoner. Dette er gjort ved hjelp av datamateriale funnet på NVEs internettsider. På 
bakgrunn av dette har vi funnet en absolutt minimumsproduksjon i Troms på 5,4 Twh. Hva er 
energiforbruket i Troms fylke et normalår? Søkerne av småkraftverk og Troms kraft har ikke kunnet 
legitimere et større kraftunderskudd i fylket. Man kan ikke bare fortløpende fortsette å åpne for ny 
kraftproduksjon i fylket. NMF har ingen tru for at behovet er tilstede. Det skrives i Troms Krafts 
konsesjonssøknad at det er et kraftunderskudd i Tromsø-regionen om vinteren. Så lenge det foregår 
en kontinuerlig energilekkasje til utlandet er det vanskelig å vite om man har et energiunderskudd. 
Myndighetene har imidlertid bl.a åpnet for utbygging av 2 gigantiske vindkraftanlegg på Kvaløya i 
Tromsø kommune. Den totale energiproduksjonen er beregnet til 900 MW. Disse vindkraftanleggene 
er ennå ikke utbygd. Hvordan vil energibudsjettet for Tromsøregionen bli når disse blir utbygd? Når 
skal det settes et tak for energiproduksjonen i Troms? Kraftpriser er ofte det store tema når 
kraftselskapene, som har fått konsesjon, vurderer om det skal bygges ut eller ikke.  
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Kraftprisen er for kraftselskapene svært lave nå. Kraftprisene varierer etter samme 
markedsmekanisme som i andre økonomier. Høy produksjon og lav etterspørsel 
gir lave priser. Hvis behovet for kraft hadde vært så høyt som enkelte mener, så 
ville også kraftprisen være høy. I dag er imidlertid kraftprisen så lav at de fleste 
kraftselskap vegrer seg for å bygge ut gitte konsesjon. NMF krever at NVE fremlegger et 
budsjett/regnskap over forbruk og etterspørsel av strøm i Troms. Da må alle prosjekt i fylket 
inkluderes, også de som har fått konsesjon, men som ikke er utbygd.  
 
Troms Kraft skal «bare ha mere» vann til Skibotn og Lavka kraftverk for å kunne produsere mere 
kraft. Søkerne av småkraftverk forsøker å bruke argumentet med grønn energi og miljøløftet for å 
legitimere energiproduksjon for salg til utlandet. Det foregår i dag en energilekkasje ut landet som er 
fullstendig uakseptabel. Dette på bekostning av norsk natur- og friluftsområder. 
NMF kan ikke akseptere at det åpnes for mere kraftutbygging i Storfjord. Behovet for energi i 
Storfjord og Troms er ikke tilstede.  
 
Konsekvenser av kraftutbyggingen 
De fremlagte konsekvensvurderingene fremstår som hastverksarbeid og er mangelfulle. 
NMF har valgt å ikke gå i detalj i konsekvensene av de omsøkte kraftutbyggingene i 
Storfjorden. NMF velger heller å se overordnet og prinsipielt på det. 
Det er i dag 18 vassdrag som på en eller annen måte er påvirket av kraftutbygging i Storfjorden.  
Resultatet av dette er bl.a tørrlagte vassdrag, vassdrag med redusert vassføring, kraftlinjer, store 
steinfyllinger og utfiskede vassdrag. Dette har fått negative konsekvenser for fauna i og omkring 
vann og vassdrag, naturen som friluftsområde og reindriften. Ved en videre kraftutbygging vil disse 
konsekvensene bli ytterligere forverret. Damanlegg, veier og ytterligere tørrlagte/nesten tørrlagte 
vassdrag. Her er det snakk om permanente inngrep som ikke lar seg tilbakeføre. Mange områder i 
kommunen er mye besøkt av både fastboende og turister som søker spesielle natur- og 
friluftsområder. Dette er uberørte områder som er vanskelig å verdsette i kroner og ører, men det 
verdifulle områder for de som trives i uberørt natur. Naturopplevelsen rundt f.eks Rohvejohkafossen 
vil bli kraftig redusert om man tømmer elvegjelet for vann og bygger en kraftstasjon tett inntil. Det er 
viktig at man også for fremtiden har uberørte og spektakulære natur- og friluftsområder. Vi låner jo 
bare jorda fra våre barnebarn! 
Natur og friluftsområdene i Storfjord kommune har gjennom mange års kraftutbygging blitt 
kraftig forringet. Ytterligere kraftutbyggingen vil forverre situasjonen. Dette er viktig at man 
også for fremtiden har uberørte og spektakulære natur- og friluftsområder. 
 
Norges Miljøvernforbund kan ikke akseptere mere kraftutbygging i Storfjord kommune. 
Et stort antall vassdrag er allerede utbygd eller har fått konsesjon for utbygging i kommunen. 
Det finnes i dag ikke behov for mere energiproduksjon i Storfjord. Det finnes i dag ikke et 
energiregnskap/budsjett over produksjon og forbruk av energi i Troms som legitimerer en 
videre energiutbygging i kommunen. Eksport av energi til utlandet er ikke lenger holdbar 
argumentasjon for nye kraftprosjekter. En videre utbygging vil ødelegge de gjenværende 
uberørte og spektakulære frilufts- og naturområdene som finnes og det kan ikke aksepteres. 
Norges Miljøvernforbund krever at NVE avslår alle søknadene om kraftutbygging i Storfjord 
kommune. 
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